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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia ședinței  extraordinare, online, a  Consiliului  local  al  

municipiului  Târgu Mureș  din data de 06 iunie 2023 

 

Din totalul de 23 de consilieri locali în funcție, sunt prezenți online la ședință 

20 consilieri. Absentează d-nii  consilieri : Pescar Radu, Maior Claudiu, și Pui Sebastian. 

 

Dl. Tamási - prezent,  dl. viceprimar Portik – prezent,  dl. Szabo Peter – 

prezent, d-na Frunda – prezent, dl. Kelemen – prezent, dl. Berecki Sandor – prezent,     

d-na Kakassy – prezent, dl. Iszlai – prezent , dl. Jakab – prezent, dl. Szabo Arpad – 

prezent, dl. Venczi – prezent , dl. Suciu  – prezent , dl. Șarlea – prezent , dl. viceprimar 

György – prezent, dl. Voicu – prezent, dl. Pescar – absent, dl. Kiss Zoltan – prezent,     

dl. Maior – absent, dl. Moldovan – prezent, dl. Papuc – prezent, dl. Pui – absent,              

dl. Mureșan –prezent, dl. Pápai  – prezent.  

Dl. consilier Papuc: -  În conformitate cu Dispoziția Primarului nr. 841 din 31 

mai 2023, s-a convocat ședința extraordinară a Consiliului local de astăzi cu 2 puncte pe 

Ordinea de zi. Cine este pentru Ordinea de zi? Cine se abține? Cine este împotrivă? 

Dl. consilier Mureșan: - Eu sunt împotriva ordinii de zi. Un punct care a fost 

deja refuzat în ședință de Consiliul local, acum o săptămână și ceva. Nu văd ce s-a 

întâmplat între timp. Știu că, Codul administrativ permite votarea acelui material în 

ședințe diferite dar nu văd ce s-a întâmplat într-o săptămână, ce noutăți au avut loc la 

noi în oraș Și mă împotrivesc punctului 1, votez împotrivă.  

Dl. consilier Papuc: -  Eventual punctului 2, Dar sunteți împotriva Ordinii de 

zi? Da? 

Dl. consilier Mureșan: - Da, sunt împotrivă. 

Dl. consilier Papuc: -  Bun. 

Dl. consilier Mureșan: - Ce? Au schimbat punctele? Să fiu sănătoși. Împotriva 

punctului 2 cel cu încredințări directe ca să fiu mai clar, 

Dl. consilier Papuc: -   Da. Altcineva? Abținere? Împotrivă?  

Dl. Tamási - pentru,  dl. viceprimar Portik – pentru,  dl. Szabo Peter – pentru, 

d-na Frunda – pentru, dl. Kelemen – pentru, dl. Berecki Sandor – pentru, d-na Kakassy 

– de acord, dl. Iszlai – pentru , dl. Jakab - pentru, dl. Szabo Arpad – pentru, dl. Venczi – 

pentru , dl. Suciu  – pentru, dl. Șarlea– pentru , dl. viceprimar György – pentru, dl. Voicu 

– pentru, dl. Kiss Zoltan –pentru, dl. Moldovan- pentru, dl. Papuc – pentru, , dl. Mureșan 

–împotrivă, dl. Pápai  – pentru.  

Dl. consilier Papuc:- Ordine de zi a fost adoptată. Punctul 1 
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Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind completarea și modificarea H.C.L.M. nr. 

302/25.08.2022 referitoare la participarea Municipiului Târgu Mureș la  „Programul 

privind creșterea eficienței energetice a  infrastructurii de iluminat public” pentru 

obiectivul de investiții „Optimizare iluminat public - Etapa 1”. 

 

Dl. consilier Papuc: -  Cine este pentru? Se abține cineva? Cineva  împotrivă? 

Dl. Tamási - pentru,  dl. viceprimar Portik – pentru,  dl. Szabo Peter – pentru, 

d-na Frunda – pentru, dl. Kelemen – pentru, dl. Berecki Sandor – pentru, d-na Kakassy 

– de acord, dl. Iszlai – pentru , dl. Jakab - pentru, dl. Szabo Arpad – pentru, dl. Venczi – 

pentru , dl. Suciu  – pentru, dl. Șarlea– pentru , dl. viceprimar György – pentru, dl. Voicu 

– pentru, dl. Kiss Zoltan –pentru, dl. Moldovan- pentru, dl. Papuc – pentru, , dl. Mureșan 

–împotrivă, dl. Pápai  – pentru.  

Dl. consilier Papuc: -  Abținere, împotrivă? Nu sunt. Mulțumesc. Punctul 1 a 

fost adoptat. Punctul 2. 

 

Punctul nr. 2 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii unor acorduri de colaborare 

în vederea realizării în parteneriat a unor evenimente culturale, sportive și educaționale 

de interes public local care se desfășoară în anul 2023. 

Dl. consilier Papuc: -  Aici avem o variantă corectată. Ați primit-o pe tabletă. 

Cine este pentru? Cine se abține? Cine este împotrivă. 

Dl. consilier Kiss: -    Dl. Președinte... 

Dl. consilier Mureșan: - Am ridicat mâna, doresc să iau cuvântul.  

Dl. consilier Kiss: -    Și eu dl. Președinte. 

Dl. consilier Papuc: -  Da. Vă rog,  dl. Mureșan, mă iertați acuma văd. 

Dl. consilier Mureșan: - Revin cu ce am spus de fiecare dată când se votează 

asemenea mârlănii. Nu tot ce este legal este și etic. A lua bani de la instalator, cizmari, 

muncitori la casă și alte categorii sociale și a da la bogați, se numește feudalism. Văd că 

partidul național feudal a luat de la muncă niște specialiști, adică niște oameni care își 

fac treaba foarte bine. I-a luat de la muncă ca să stea sluji în fața iubitorilor 

feudalismului. De la iubitorii feudalismului care poate așa cred ei, că dacă feudalismul 

a fost o perioadă de glorie cândva. Văd că au susținerea partidului național feudal care 

stă sluji și vine repede, și vine repede de la servici, specialiștii partidului național feudal 

vine repede de la servici ca să ridice mâna și să spună da acestui material feudal. Sunt 

foarte dezamăgit. Știu că veți vota. Ceea ce fac eu acum, doar vreau să vă spun, ca să 

știți când vă uitați în oglindă și când discutați cu prietenii, și când vă uitați în sufletul 

vostru, să știți că luați bani de la săraci și dați la bogați. Asta faceți, nimic altceva.  

Dl. consilier Papuc: -  Mulțumesc dl. Mureșan. Dl. Pápai. 

Dl. consilier Kiss: -  Dl. Președinte... 

Dl. consilier Pápai: -  Eu n-am cerut cuvântul. 

Dl. consilier Kiss: -   Eu am cerut cuvântul. 

Dl. consilier Papai: -  Da, vă rog dl. Kiss. Mă iertați. 

Dl. consilier Kiss: -  Aș avea o rugăminte, de fapt insist ca pe viitor aceste 

hotărâri de consiliu de parteneriate să se facă separat pe domenii. Separat HCL pe 

domeniul cultural, separat pe parteneriat sportiv și pe parteneriate educaționale. Adică 

nu mi se pare firesc că la un moment dat pentru un anumită, ce să zic un anumit 
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parteneriat păgubos să pice toate celelalte. Se mai întâmplă, și atunci  este mult mai 

obiectiv și mai transparent să votăm într-un HCL separat parteneriatele sportive, într-un 

HCL separat parteneriatele culturale și într-un HCL separat parteneriatele 

educaționalele. Bănuiesc că n-ar fi o problemă pentru executiv să se facă astfel 

documentațiile. Deci chiar insist. Ar fi mult mai corect și transparent. Mulțumesc. 

Dl. consilier Pápai: -  De acord cu dumneavoastră. Altcineva mai dorește să 

ia cuvântul? Nu? Cine este pentru? 

Dl. consilier Venczi: - Eu dl. Președinte nu voi vota .    

Dl. Viceprimar Portik: - Nici Portik nu participă. 

Dl. Tamási - pentru,  dl. Szabo Peter – pentru, d-na Frunda – pentru, dl. 

Berecki Sandor – pentru, d-na Kakassy – de acord, dl. Iszlai – pentru , dl. Jakab – de 

acord, dl. Szabo Arpad – pentru, dl. Șarlea– pentru , dl. Voicu – pentru, dl. viceprimar 

György – pentru.  

Dl. consilier Papuc: - Cine se împotrivește, cine se abține?  

Dl. consilier Moldovan - Abținere  

Dl. consilier Kiss –  Abținere, domnul președinte. 

Dl. consilier Pápai: -  Împotrivă,  

Dl. consilier Mureșan: - Împotrivă. 

Dl. consilier Papuc: - Toată lumea restul, pentru. Bun. Ați numărat? Da. 

Hotărârea a fost adoptată. 

Dl. consilier Pápai: -    Dl. Președinte? 

Dl. consilier Papuc: -  Vă rog. 

Dl. consilier Pápai: -  Vă rog frumos cereți vot nominal, pentru că eu altfel 

am numărat.  

Dl. consilier Mureșan: - Da, da și eu doresc vot nominal conform calculelor 

mele. Vreau vot nominal. 

Dl. consilier Papuc: - De la secretarul tehnic mi-a zis că e în regulă. 

Dl. consilier Pápai: -  Vă rog frumos, nu e așa de greu să cereți vot nominal. 

Dl. consilier Papuc: -  Bun.  

Dl. Tamási - pentru,  dl. viceprimar Portik – nu votează,  dl. Szabo Peter – 

pentru, d-na Frunda – pentru, dl. Kelemen – pentru, dl. Berecki Sandor – pentru, d-na 

Kakassy – pentru, dl. Iszlai – pentru , dl. Jakab - da, dl. Szabo Arpad – pentru, dl. Venczi 

– nu votează , dl. Suciu  – , dl. Șarlea – pentru, dl. viceprimar György – pentru, dl. Voicu 

– pentru, dl. Pescar: - nu este, dl. Kiss Zoltan – abținere, dl. Maior: -nu e, dl. Moldovan- 

abținere, dl. Pui: - nu e, dl. Mureșan –împotrivă, dl. Pápai – împotrivă. 

Dl. consilier Pápai: -  Dl. Președinte? Nu s-a auzit. 

Dl. consilier Papuc: - Sunt 12 am zis, dl. Pápai. 

Dl. consilier Pápai: -  Nu, nu votul dumneavoastră nu s-a auzit. 

Dl. consilier Papuc: -   Eu n-am votat. 

Dl. consilier Pápai: -  Poftim? 

Dl. consilier Papuc: -   N-am votat. 

Dl. consilier Pápai: -  Na, ok. Eu sunt împotrivă. 

Dl. consilier Papuc: -   Da, hotărârea a fost adoptată. 

Dl. consilier Pápai: -  Da. Mulțumim.  

Dl. consilier Papuc: -   La diverse? 

Dl. consilier Mureșan: -   Da, eu am o întrebare de pus la diverse 
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Dl. consilier Papuc: -   Vă rog. 

Dl. consilier Mureșan: - Da, eu am o întrebare de pus la diverse.  

Dl. consilier Papuc: -  Vă rog. 

Dl. consilier Mureșan: - Deci această întrebare o pun a treia oară. Prima dată 

mi s-a dat un răspuns în „doi peri” ceva de genul RTFM și colegul de la UDMR IT-ist 

știe la ce mă refer. În sensul că să consultă HCL-urile. Un răspuns în bătaie de joc. A 

doua dată am pus această întrebare în timpul dezbaterii despre concursuri de proiecte și 

nu mi s-a răspuns. Și o pun acum a treia oară: Vreau să aflu toate asociațiile și fundațiile 

care au cerut colaborare, parteneriat cultural și sportiv cu Primăria și au fost refuzate. 

De acum în viitor vreau ca toate email-uile care vin la Primărie și cer parteneriate 

culturale și sportive să ajungă la toți consilierii locali. Nu doar la mine, la toți consilierii 

locali. 

Și mai am încă două întrebări. Vreau să primesc  pentru 2 școli alese 

întâmplători: pentru Școala Gimnazială Europa și pentru Liceul Electromureș, vreau să 

mi să dea pe anul 2022 și primele 6 luni ale anului 2023 toate cheltuielile pentru obiecte 

de inventar și toate cheltuielile pentru investiții împreună cu procesele verbale ce le 

însoțesc. Vă mulțumesc.  

Dl. consilier Papuc: -  Da, vă mulțumesc și eu. Dacă mai este și altcineva?  

Dl. consilier Pápai: -  Da, o singură problemă vă rog. 

Dl. consilier Papuc: -  Dl. Pápai, vă rog. 

Dl. consilier Papai: -  În 25 mai am făcut vreo șapte interpelări, nu am primit 

nici un răspuns la nici unul din ele. Am ieșit din toate termenele legale. Mulțumesc 

frumos. Le aștept cu mare drag.  

Dl. consilier Papuc: -  Da. 

Dl. consilier Papai: -  Trebuie să corectez, dl. Moldovan de la ADP m-a sunat 

și mi-a răspuns dar totuși eu prefer răspuns în scris. Deci la vreo trei am primit răspuns 

telefonic. 

Dl. consilier Papuc: -  Corect, interpelările, la interpelări se răspunde în scris.   

Dl. consilier Papai: -   Sau pe loc. 

Dl. consilier Papuc: -  Dacă nu mai dorește și altcineva, declar închisă 

ședința extraordinară de astăzi. Mulțumesc o zi bună. La revedere.  

 

 

 

 

 

Dl. consilier Papuc Sergiu Vasile – preşedinte de şedinţă ___________________ 

 

 

 

Secretar General al Municipiului Târgu Mureş ___________________________ 

                                   Bordi Kinga 
 

 

 

 


